
 

 

Protokol fra menighedsrådsmøde i Nathanaels sogn   
tirsdag d. 25. april 2024 kl. 18.00 til kl. 21.00 i Sognegården.   
 
Til stede: Se Bilag  

Afbud: Dennis Rasmussen, Kirsten Jørgensen, Tine Hamborg  
Personalerepræsentant: Bolette Foged 

Referent:   Nina Lunde Clausen 

Møde start: 18.00  Møde slut: 20.20 

 

Pkt.  Notat/Beslutning 

1 Godkendelse af dagsorden Vi tager de lukkede punkter som nr. 3 og 4.  
Ellers godkendt. 

2 Godkendelse af protokol. Godkendt 

3 Endelig godkendelse af årsregnskab 2023 – 
Med afleverings tekst:  Nathanaels Sogns 

Menighedsråd, CVR-nr. 55096511, Regnskab 2023, Afleveret d. 25-
04-2024 18:30 

Godkendt 

4 Opdatering af regnskabsinstruks for 

• Formand – Beløb for 
Vedligeholdelses og anlæg opgaver 
forslået rettet til 500.000,00 

• Kasserer – Beløb for 
Vedligeholdelses og anlæg opgaver 
forslået rettet til 500.000,00 

• Kirkeværge - Beløb for 
Vedligeholdelses og anlæg opgaver 
forslået rettet til 500.000,00 

• Præst - Beløb for Indkøb til 
aktiviteter og kommunikation 
forslået rettet til 4.000,00 

Diskussion omkring størrelsen af beløbet. 
Resultatet kan blive ekstra ordinære MR møde. 
Anne Grethe trækker forslaget vedr. formand, 
kassereren og kirkeværgen. Så det forbliver som 
det er i dag.   
 
Vedr. præstens beløb, så er det overskredet 3 
gange i 2024. Derfor foreslås det sat op.   
Der kan være behov for 10.000 et par gange om 
året.  Særligt omkring dåbsbibler og indkøb til 
konfirmander kan det blive mere.  
Hvem skal bestemme hvilken bibel der gives som 
dåbsgave.   
Thomas spørg hvor det står at MR skal 
bestemme?  Anne Grethe svarer at hun ikke 
svarer på dumme spørgsmål, da præsten jo skal 
samvirke med MR om køb af bibler. Kassereren 
kan indkøbe biblerne, så der er ikke et problem.   
Bente, mener ikke det er god tone. 
 
Præstens beløb ændres til 7.000,-    
Bilag opdateres og underskrives på næste møde. 

5 Nedlæggelse af forretningsudvalget. Da kommunikationen ikke er god, så giver det ikke 
mening at have udvalget.  



 

 

Thomas: Kunne vi ikke gør brug af udvalget, så vi 
kan få en bedre dagsorden og bedre styring af 
punkter. Forslaget er at FU mødes 14 dage før 
MR-møde, FU kigger på dagsorden og udsender 
foreløbig dagsorden, så der kan komme en 
endelige dagsorden en uge inden, med de punkter 
der er kommet ind efter den foreløbige 
dagsorden. 
 
FU blev oprettet for at aflaste formanden.   
 
Anne Grethe: Ja der har ikke været indkaldt til 
møder i 2023. Thomas du vil jo ikke tale med mig, 
så der er jo ingen grund til at holde møder.  
 
Hvem sidder i FU udvalget i dag?  Anne Grethe 
undersøger, punktet tages op på næste møde.  

6 Drys ind – Bidrag til Drys-ind.   Der er budget sat 10.000 i 2024.   
Godkendt. 

7 Forlængelse af samarbejdsaftale med 
Øresund Pastorat vedr. kordegn. 

Ønsker at forlænge aftalen til resten af 2024. 
Hermed Godkendt. 

8 Pinse på 5-øren. 

• Deltagelse i 2024 

• Lokation 2025 

Nathanaels deltager på 5-øren i 2024.  
 
Vedr. Lokation i 2025, Vi er godt tilfreds med at 
være på 5-øren.   

9 Orientering  

9,1 Nyt fra og spørgsmål til formand Følgegruppe møde i Juniorkoret, det virker som 
om der ikke er den store interesse for at være 
med i følgegruppen.  Det er grundlæggende 
manglende kendskab der er årsagen. Juniorkoret 
holder koncert den 15/6 kl. 14.00 i Sundby kirke. 
Vi skal huske at vi kan få dem til at deltage i 
gudstjenester. 
  
Budgetsamråd med provstiet den 30/4 i 
Nathanaels.   
 
Orienteringsmøde den 14/5 vedr. MR-valg i 
september, mødepligt for MR medlemmer. 
 
Børne- og spirer kor holder koncert den 15/5, kl. 
17.00 efterfølgende spisning.   
 



 

 

Er der nogen der har set en DVD, fra den blanke 
hvide mappe der står i kopirummet omkring 
drænprojektet? 
Et sort etui som mangler, der er en fugtmåler i. 
Marianne har ryddet op, ved du hvor den er?  Nej. 
 
MA/NA har spurgt om de må være i 
konfirmandstuen om søndagen fra kl. 16.00. 
 
En medarbejder fra børnehaven har spurgt om lov 
til at parkerer på kirken p-plads.  Der er aftale om 
at personalet må parkere i dagtimerne.     
Vi skal være opmærksom på at vi ikke lukker op til 
for mange.  Hvilken gl. aftale er der tale om.  
Kan vi tage det op som et punkt til MR-møde og 
lave en politik for det.  Det tages op på næste MR. 
 
Juniorkoret har tidligere spurgt om lov til at låne 
salen, de har fundet et andet sted. 
 
Kontaktpersonen mangler adgang til Mail og den 
fortrolige postkasse.  Samt en nøgle til 
hoveddøren. 

9,2 Nyt fra og spørgsmål til kontaktperson Er i gang med af afholde MUS-samtaler.  
Evt. ønsker tages op med MR.  
Hvis der er ønsker, skal de komme så de kan 
komme med på budgettet. 
Lovpligtig timeregistrering pr. 1/7, forventer at 
der kommer noget fra KM i løbet af maj.  
 
Ønsker fra personalet om at få besked når der 
kommer en håndværker. 

9,3 Nyt fra og spørgsmål til kasserer Ikke noget. 

9,4 Nyt fra og spørgsmål til Kirkeværge Træerne i præstebolighaven er blevet stynet. 
Murer er bestilt til at udbedre skaden vedr. den 
mursten der er faldet ned. Mureren kan ikke finde 
hvor den ryg tagsten mangler, den er fin og ny 
uden skader. Overslagspris er modtaget.   
Præsten vil gerne være med til at planlægge 
hvornår arbejdet skal udføres. 
 
Håndtaget til sakristiet bliver skiftet. 
 



 

 

Døren til haven fra Jemtelandsgade, er stadig i 
forfald. 
 
Præsten ønsker besked om planlagte arbejder, 
dette gælder også folk som skal afgive tilbud vedr. 
præsteboligen. 
 
Blandingsbatteri i brusekabinen er utæt. Anne 
Grethe spurgte ind til om det var termostat eller 2 
grebs. 
Thomas svarer at hans hænder er skuet dårligt på, 
så det vidste han ikke.   
 
Beder om at tilbud fremlægges for 
menighedsrådet. 

9,5 Nyt fra og spørgsmål til Præsten Er der kommet en dato til høstgudstjeneste. Der 
er lavet en gudstjeneste liste.  Det bliver den 22. 
september.    
 
Konfirmand event gik fint, det var med påsken 
som tema. Konfirmanderne syntes det havde 
været fint. 
 
Konfirmationen gik fint.   

9,6 Nyt fra og spørgsmål til 
Medarbejderrepræsentant  

Ikke noget. 

9,7 Nyt fra og spørgsmål til Kirke og 
Musikudvalg 
 

Ikke noget nyt. 

9,8 Nyt fra og spørgsmål til Foredrag, koncert 
og film-udvalg 

Ikke noget nyt, kirkebio har lagt program. 

9,9 Nyt fra og spørgsmål til 
Torsdagsmødeudvalg 

Morten Hinz kommer og fortæller den 16/5. 

9,10 Nyt fra og spørgsmål til Kunstudvalg Ikke noget 

10 Orienteringsmøde forud for valg tirsdag 
den 14. maj 2024 kl. 19.00 
Næste MR møder onsdag 22. maj 2024 kl. 
18.00 

Send dagsorden til Orienteringsmøde med ud som 
bilag med protokol.  

11 Evt. Allehelgens og Sundkirken afholder Rockmesse på 
stranden 6/6 kl. 19.30 
 



 

 

Mail vedr. brug af nyt Nathanaels Logo.   Logoet er 
ikke godkendt, da det ikke tidligere er godkendt 
på et MR-møde.   Tages op som punkt til MR-
møde v/Marianne. 
 
Der skal sættes noget andet ind på hjemmesiden 
der hvor logoet mangler.  Det gl. logo sættes ind 
indtil da. 

12 Lukket Punkt  

13 Lukket Punkt  

 

 


